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رئیس قوه قضاییه گفت: بار دیگر تاکید می کنیم که 
قوه قضاییه گوش شنوایی برای شنیدن انتقادات 
دارد و از هر نوع انتقاد مستدل و منطقی استقبال 

می کند.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای دیروز دوشنبه طی 
سخنانی در نشست شورای عالی قوه قضاییه، با اشاره به بازدید 
اخیر خود از بنادر استان مازندران در راستای ساماندهی وضعیت 
ورود و خــروج کالاها به بنادر به منظور جلوگیری از هدررفت 
بیت المال و انسداد بسترهای فســادزا و اقدام فوری دولت در 
ترخیص و تخلیه اظهار کرد: باید از دولت تقدیر و تشکر به عمل 
آوریم که در راستای اصلاح برخی فرآیندهای دارای اشِکال در 
امر ورود و خروج کالاهــا به بنادر، اقدامات عاجلی انجام داده 
و به نکات و تذکراتی که در جریان بازدیدهای ما و همچنین 
گزارش های سازمان بازرسی ارائه می شود، به سرعت و با اهتمام 
ترتیب اثر می دهند و فرآیندهای دارای اشکال را رفع می کنند؛ 
البته هنوز این مقوله کامل نشده و هنوز گله مندی وجود دارد؛ اما 
نکته مهم، توجه و اهتمام دولت به این مقوله اســت که جای 

تقدیر دارد.
محسنی اژه ای در همین راستا به همراهی و همکاری مجدانه 
دولــت در ترخیص و تخلیه محمولــه ۲۹۰۰ تنی ذرت آلوده 
از بندر امیرآباد بهشــهر ظرف ۴۸ ساعت پس از سفر خود به 
مازندران و بازدید از بنادر این اســتان اشاره کرد و بر هم افزایی 
همه بخش های ذیربط برای رفع کامل فرآیندهای دارای اشکال 

در امر ورود و خروج کالاها به بنادر، تاکید کرد.
رئیس قوه قضاییه در ادامه به دستاوردهای ملموس و برکاتی 
اشــاره کرد که در اثر بازدیدهای میدانی مسئولان و مدیران از 
مراکز مرتبط با مسئولیت شان، حاصل می شود و در همین راستا 
خطاب به مسئولین قضایی گفت: بازدیدهای میدانی مسئولان 
در حَضَر و سفر، از مراکز و مراجع مرتبط با مسئولیت شان، نتایج 
ملمــوس و برکات زیادی دارد؛ مدیری که در صحنه و میدان 
حاضر می شــود و احیاناً فرآیندهای دارای اشکال را از نزدیک 

مشاهده می کند، برای رفع مسائل و مشکلات، نگرش و دیدِ 
موسّــع و مطلوب تری دارد تا مدیری که صرفاً در اتاق کارش 
می نشیند و گزارشــات واصله را مطالعه می کند و از روی این 

گزارشات مبادرت به صدور دستور می نماید.
محسنی اژه ای در همین راستا از بازدیدهای میدانی و سفرهای 
اســتانی رئیس جمهور تقدیر به عمل آورد و به همه مدیران و 
مســئولان توصیه کرد که این شیوه و مشی را در دستور کار 

خود قرار دهند.
رئیس قوه قضاییه در ادامه با اشاره به هفته محیط زیست، اظهار 
داشت: محیط زیست باید از هر نوع آلایندگی و آلودگی که مخل 
حیات انسان است، به دور باشد؛ در همین راستا در قانون اساسی 
نیز بر مقوله مهم حفظ محیط زیست تاکید شده است؛ از جمله در 
اصل پنجاهم قانون اساسی مقرر می دارد: در جمهوری اسلامی، 
حفاظت محیط زیست که نسل امروز و نسل های بعد باید در 
آن حیات اجتماعی رو به رشدی داشته باشند، وظیفه عمومی 
تلقی می گردد. از این رو فعالیت های اقتصادی و غیر آن که با 
آلودگی محیط زیست یا تخریب غیرقابل جبران آن ملازمه پیدا 

کند، ممنوع است.
رئیس قوه قضاییه در همین راستا متذکر شد: اینکه همگان باید 
در حفاظت از محیط زیست نهایت اهتمام را داشته باشند، امری 
قطعی و مسلم است، اما نباید به بهانه تخریب محیط زیست، 
جلوی هر فعالیت اقتصادی و تولیدی را مسدود کرد؛ بلکه باید 
تلاش کرد در زمان مطالعه برای عملیاتی ســازی پروژه های 
اقتصادی و تولیدی، ترتیبات لازم برای حفاظت از محیط زیست 
و عدم وارد آمدن خسارت به آن، لحاظ شود؛ باید همگان خود 
را ملتزم بدانند که از زمان آغاز فعالیت اقتصادی و تولیدی، مقوله 
حفظ محیط زیست را لحاظ کنند و دستگاه های متولی نیز از 
همان ابتدای آغاز یک پروژه، نســبت بــه مواردی که ناقضِ 
حفاظت از محیط زیست است، اهتمام و التفات داشته باشند؛ 
نباید اینگونه باشد که مرجعی مجوز شروع عملیات یک پروژه را 
صادر کند و در حین اجرا یا پایان عملیات، پس از صرف هزینه ها، 

فرآیند بهره برداری را به سبب مسائل محیط زیستی متوقف کند.
محسنی اژه ای در ادامه به مقوله مهم حفاظت از محیط زیست 
انسانی و ایجاد فضا و بستر برای رشد کمالات و فضائل اخلاقی 
اشاره کرد و گفت: باید فضایی بر زیست انسانی حاکم باشد که 
رشد فضائل و مَکارم اخلاقی، ممکن و میسّر شود؛ در اصل سوم 
قانون اساسی نیز طی ۱۶ بند بر این مقوله تاکید شده است؛ از 
جمله آنکه بر ایجاد محیط مساعد برای رشد فضائل اخلاقی 
بر اســاس ایمان و تقوا و مبارزه با کلیه مظاهر فساد و تباهی، 

تصریح شده است.
محســنی اژه ای تاکید کرد: امروز همه موظف هستیم تا در 
جهت سالم سازی فضای زیست انسانی چه در بعُد جسمی و چه 
در بعُد روحی، اهتمام داشته باشیم و چه بسا در این عرصه، بعُد 
روحی مهم تر و اثرگذارتر باشد؛ چرا که اگر محیط روانی جامعه 
آلوده شد، آثار سوء این قضیه و آزردگی ها و پریشانی هایی که 
به تبع آن حادث می شود، به مراتب ناگوارتر از آلودگی محیط 

زیست طبیعی است.
رئیس قوه قضاییه در ادامه با اشــاره به در پیش بودن هفته 
قوه قضاییه، این هفته را فرصت مغتنمی دانست تا مسئولان 
و مدیران دستگاه قضایی در سراسر کشور با بهره گیری از همه 
ظرفیت های موجود، بیش از پیش به تبیین و تشریح مسائل و 

موضوعات مرتبط با قوه قضاییه بپردازند.
وی افزود: مســئولان و مدیران قضایی در سراسر کشور در 
ایام هفته قــوه قضاییه با به کارگیری ظرفیت های موجود به 
بیان دستاوردها و نقاط قوت و ضعف دستگاه قضایی بپردازند 
و موضوعات را برای مردم به درستی تبیین و تشریح کنند؛ چرا 
که معنای تحول همین است که نقاط ضعف را برطرف سازیم و 

نقاط قوت را تقویت گردانیم.
محســنی اژه ای تاکید کرد: مسئولان قوه قضاییه از فرصت 
مغتنم هفته قوه قضاییه به نحو احســن بهــره بگیرند تا در 
راستای تبیین و تشریح مسائل و موضوعات، هم با مردم و سایر 
مسئولان سخن بگویند و هم سخن آن ها را استماع کنند؛ این 

قضیه نباید یکطرفه باشد؛ بلکه هم سخن بگویید و هم سخنان 
دیگران را بشنوید.رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: بار دیگر تاکید 
می کنیم که قوه قضاییه گوش شنوایی برای شنیدن انتقادات دارد 
و از هر نوع انتقاد مستدل و منطقی استقبال می کند؛ ما انتقادات 
خیرخواهانه و دلسوزانه را عطیّه الهی می دانیم و نه تنها شنوای 

آن ها هستیم بلکه آن ها را به کار نیز می بندیم.
رئیس دستگاه قضا این نکته را نیز متذکر شد که انتقاد کردن 
آدابی دارد که چنانچه رعایت نشود، نه برای منتقد سود دارد و نه 
برای دستگاه یا فردی که مورد انتقاد واقع شده، نافع است؛ بعضاً 
افرادی با ادبیات نامناسب و گاهاً با استعمال الفاظ غیرشرعی و 
غیرقانونی و ارتکاب حرام مسلمّ، به زعم خود به انتقاد می پردازند 
که باید گفت چنین انتقادی نه تنها سازنده نیست بلکه در زمره 
همان مواردی است که محیط زیست روانی و انسانی جامعه را 

به هم می زند.
محســنی اژه ای در ادامه خطاب به مسئولان قضایی گفت: 
چنانچه از قوه قضاییه انتقاد شد، به هیچ وجه ناراحت نشوید؛ 
این انتقادِ مطرح شده، یا وارد است و یا وارد نیست؛ چنانچه این 
انتقاد، وارد بود، در راستای رفع مشکل و نقطه ضعف اقدام کنید و 
چنانچه انتقادِ صورت گرفته، وارد نبود، موضوع را تبیین و تشریح 
کنید و حتی تأمل کنید که چرا چنین انتقادی که وارد نیست در 

قبال مجموعه شما مطرح شده است.
رئیس قوه قضاییه در ادامه نشســت امروز به یکی از نکات 
تخصصی که ســبب اطاله در رسیدگی به برخی پرونده های 
قضایی می شود، اشــاره کرد و در همین راستا به بخش های 

نظارتی دستگاه قضایی دستور داد در مواقع و مواردی که نیاز و 
ضرورت به مطالبه یک پرونده ی در حال رسیدگی از یک مرجع 
قضایی اعم از دادسرا و دادگاه را دارند، تدابیری اتخاذ کنند که این 

اخذ پرونده، در روند رسیدگی به آن، تأخیر ایجاد نکند.
محســنی اژه ای در ادامه خطاب به مسئولان همه بخش ها 
و مراکز دســتگاه قضایی دستور داد نسبت به صرفه جویی در 
مصــرف برق و آب، حتی بیش از آنچه که بخش های متولی 
اعلام کرده اند، اهتمام داشــته باشــند و به مصوبات دولت در 
زمینه های ناظر بر صرفه جویی و ســاعات کاری، توجه داشته 
باشند.در بخش دوم جلسه شورای عالی قوه قضائیه، »بابایی« 
رئیس ســازمان ثبت اســناد و املاک به ارائه آمــار و ارقام و 
گزارش هایی در خصوص عملکرد دو ماهه این سازمان پرداخت 
و گفت: مجموع اسناد مالکیت صادره از سوی سازمان ثبت طی 
دو ماه اخیر، ۶۷۸ هزار و ۱۹۷ فقره بوده که در مقایسه با مدت 
مشابه سال گذشته ۲۲ درصد افزایش داشته است و بیشترین 
رشد نیز در این زمینه مربوط به اسناد مالکیت کشاورزی با ۳۳۹ 

درصد و اسناد مالکیت موقوفه با ۸۴ درصد بوده است.
وی افزود: وصولی معوقات بانک ها نیز طی دو ماه گذشته ۴۱ 
هزار و ۷۲۳ میلیارد و ۴۴۳ میلیون و ۸۱۱ هزار ریال بوده که در 
مقایسه با مدت مشــابه سال گذشته، ۳۰ درصد رشد را نشان 

می دهد.
رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک همچنین از تثبیت و صدور 
اســناد مالکیت و حدنگاری برای ۹۹ درصد اراضی ملی و ۳۹ 

درصد اراضی کشاورزی تا کنون خبر داد.

محسنیاژهای:

بهبهانهتخریبمحیطزیست
جلویهرفعالیتاقتصادیرامسدودنکنید

 حقوق بازنشستگان باید 
در برنامه هفتم اصلاح و به عدالت نزدیک شود

رئیس کمیســیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شورای اسلامی گفت: این 
معقول نیست که بازنشستگان ما با حقوقی زندگی خود را به سر ببرند که جوابگوی 

نیازهای آنها نیست و شرایط را برای آنها سخت کند.
حمیدرضا حاجی باباییبا اشاره به پرداختن به موضوع همسان سازی حقوق بازنشستگان در برنامه هفتم 
توسعه بیان کرد:موضوع بازنشستگان و همسان سازی حقوق آنها و حقوق کارمندان از جمله تکالیفی 
است که برعهده دولت قرار داده شده و باید این دو مقوله را به عدالت نزدیک کند.وی با بیان اینکه دولت 
موضوع عدالت در پرداختی ها را در برنامه هفتم توسعه منعکس کرده است،ادامه داد: همه ارگان ها و 
دستگاه های دولتی باید از مقوله عدالت در پرداختی ها پشتیبانی کنند.رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و 
محاسبات مجلس  در گفت و گو با خانه ملت،  تصریح کرد: این معقول نیست که  بازنشستگان ما با 
حقوقی زندگی خود را به سر ببرند که جوابگوی نیازهای انها نیست و شرایط را برای آنها سخت کند.حاجی 
بابایی بیان با بیان اینکه فاصله بین حقوق بازنشستگان و شاغلین نباید زیاد باشد،ادامه داد: این مسئله قابل 
قبول نیست و همه قبول دارند که حقوق بازنشستگان باید اصلاح شود و ان شاءالله بتوانیم در قوانین و 

برنامه هفتم توسعه اصلاحاتی به وجود بیاوریم که مورد قبول مجلس و دولت قرار گیرد.

محسن رضایی استعفا داد  
رییس جمهور ضمن قبول استعفای محسن رضایی از معاونت اقتصادی دولت، طی 
حکمی وی را به عنوان رئیس دبیرخانه شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا 

منصوب کرد.
 یک عضو دفتر محسن رضایی، ضمن تایید خبر استعفای رضایی از معاونت اقتصادی دولت گفت: رهبر 
انقلاب در سخنرانی که در جمع دانشجویان داشتند، نسبت به عدم تحقق اهداف شورای عالی هماهنگی 
اقتصادی سران قوا انتقاد کرده بودند. وی افزود: بر همین اساس تغییراتی در شورای عالی در نظر گرفته 
شد که یکی از مهمترین این تغییرات تکمیل دبیرخانه دائمی و تمام وقت برای این شورای عالی به منظور 
ساماندهی بهتر برگزاری جلسات تا پیگیری مصوبات است.  این عضو دفتر محسن رضایی ادامه داد:  
رئیس جمهور به عنوان فرمانده شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا برای ساماندهی وظایف جدید 
دبیرخانه، طی حکمی آقای دکتر رضایی را به عنوان رئیس دبیرخانه شورای عالی منصوب کردند که 
این حکم به زودی به شکل رسمی اعلام خواهد شد. به گزارش تسنیم،ئیس جمهور ۳ شهریور ۱۴۰۰ در 
حکمی محسن رضایی را به سمت »معاون اقتصادی« خود، »دبیر شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران 

قوا« و »دبیر ستاد اقتصادی دولت« منصوب کرد

تفاوت ۱۸ برابری قیمت آرد باعث شده است 
نانوایی ها همه سهمیه آرد خود را یا عرضه نکنند

یک نماینده مجلس گفت:هر کیسه ۴۰ کیلویی آرد یارانه ای ۳۵ تا ۴۰ هزار تومان 
براساس کیفیت آرد قیمت گذاری شده و آرد صنعتی ۶۵۰ هزار تومان است، تفاوت 
۱۸ برابری قیمت آرد باعث شده است نانوایی ها همه سهمیه آرد خود را یا عرضه 

نکنند یا نتوانند عرضه کنند.
سید محمدرضا میرتاج الدینی در نشست علنی دیروز مجلس در تذکری شفاهی با اشاره به عرضه نان 
و صف های طولانی در بسیاری از استان ها از جمله حوزه انتخابیه او گفت: باید نگاه ریشه ای به این 
مسئله داشته باشیم و بررسی شود چرا با وجود اینکه دولت یارانه سنگین به آرد و نان می دهد، مردم از این 
وضعیت ناراضی هستند. دولت در دو قسمت برای خرید گندم و آرد یارانه پرداخت می کند، یک نوبت ۱۲۰ 
هزار میلیارد تومان برای آرد و نان اختصاص داده می شود و با توجه به هزینه های نانوایی و افزایش هزینه 
اجاره، آب، برق و حقوق کارکنان برای فروش هر نان ۳۰ درصد یارانه می دهد.به گزارش ایلنا، نماینده 
مردم تبریز، آذرشهر و اسکو در مجلس یازدهم ادامه داد: وزارت امور اقتصادی باید نسبت به طرحی که 
اجرا می کند، تجدیدنظر کند. علت نارضایتی مردم و صف های طولانی تفاوت قیمت آرد یارانه ای با آرد 
صنف صنعتی است. هر کیسه ۴۰ کیلویی آرد یارانه ای ۳۵ تا ۴۰ هزار تومان براساس کیفیت آرد قیمت 
گذاری شده و آرد صنعتی ۶۵۰ هزار تومان است، تفاوت ۱۸ برابری قیمت آرد باعث شده است نانوایی ها 

همه سهمیه آرد خود را یا عرضه نکنند یا نتوانند عرضه کنند.

موافقت کمیسیون اجتماعی با تعطیلی روز شنبه
عضو کمیسیون اجتماعی مجلس از موافقت اعضای این کمیسیون با تعطیلی روز 

شنبه خبر داد.
حسین گودرزی در تشریح جلسه دیروز کمیسیون اجتماعی مجلس گفت: در جلسه دیروز کمیسیون 
اجتماعی با کاهش ساعت کار اداری از ۴۴ ساعت به ۴۰ ساعت  در هفته و تعطیلی روز شنبه موافقت 
شد.وی افزود: پیشنهاد دولت در لایحه ارائه شده ۴۲.۵ ساعت کار در هفته بود و در قانون فعلی ۴۴ ساعت 
است که کمیسیون اجتماعی تصویب کرد هر هفته ۴۰ ساعت و در هر روز ۸ ساعت کار باشد که از 
ساعت ۷ صبح تا ۳ بعد ازظهر می شود.نماینده مردم دورود و ازنا در مجلس گفت: قرار بر این شد که روز 
کاری هم از یکشنبه تا روز پنج شنبه باشد.به گزارش ایسنا، همچنین محسن پیرهادی، عضو هیئت رئیسه 
مجلس و یکی از طراحان مسئله تطبیق و تنظیم تعطیلات پایان هفته، گفت: به عنوان یکی از طراحان، 
در جلسه کمیسیون اجتماعی حضور پیدا کردم و با تشریح طرح تعطیل کردن شنبه ها به جای پنجشنبه ها، 
اعضای کمیسیون اجتماعی مجلس در جریان جزئیات طرح قرار گرفتند.به گفته پیرهادی، ساماندهی 
تعطیلات پایان هفته موجب تنظیم بیشتر با بازارهای جهانی و منطقه ای، جلوگیری از فرصت سوزی 
تجاری و خسران کشور در این حوزه خواهد شد.وی در پایان گفت: اعضای کمیسیون اجتماعی مجلس 
به این شکل به طرح مذکور رأی دادند که روزهای کاری در هفته، از یکشنبه تا پنجشنبه خواهد بود لذا 
اولین گام رسمی مجلس در جهت ساماندهی تعطیلات برداشته شد. گزارش کمیسیون به صحن علنی 

ارجاع می شود تا نمایندگان درباره آن تصمیم گیری کنند.

بنزین سه نرخی نمی شود
حسنوند رئیس کمیسیون انرژی مجلس گفت: بنده به عنوان مسئول کمیسیون 
انرژی مجلس تاکید می کنم؛ هیچ یک از شایعات نه در بحث چند نرخی شدن قیمت 
بنزین و نه در بحث تغییر میزان سهمیه سوخت صحت ندارد و روال بر مبنای سابق 

است و این شایعات را به شدت تکذیب می کنیم.
فریدون حسنوند در واکنش به ادامه شایعات مرتبط با افزایش قیمت بنزین، سه نرخی شدن قیمت 
ســوخت و...، گفت: اولا باید تاکید کنم؛ به هیچ وجه در ارتباط با ســوخت اعم از بنزین و گازوئیل در 
کمیســیون انرژی، صحن مجلس و دولت هیچگونه تصمیم جدیدی گرفته نشده است، ضمن آنکه 
هرگونه تصمیمی باید بر مبنای بودجه سالانه یا برنامه توسعه باشد که در این دو قانون نیز اختیار افزایش 
قیمت به کســی داده نشده لذا این کار صورت نخواهد گرفت.نماینده مردم اندیمشک در مجلس در 
گفت وگو با خانه ملت ادامه داد: همچنین تاکنون در جلسه سران قوا نسبت به این موضوعات بحث نشده 
و بنده به عنوان مسئول کمیسیون انرژی مجلس تاکید می کنم؛ هیچ یک از این شایعات نه در بحث چند 
نرخی شدن قیمت بنزین و نه در بحث تغییر میزان سهمیه سوخت صحت ندارد و روال بر مبنای سابق 
است و این شایعات را به شدت تکذیب می کنیم.رئیس کمیسیون انرژی مجلس درباره نگرانی های مردم 
پیرامون اینکه آیا امکان افزایش قیمت بنزین با توجه به کمبود آن در کشور و احتمال واردات، وجود دارد 
یا خیر؟، توضیح داد: اولا باید از خود بپرسیم منبع اخبار مرتبط به افزایش قیمت بنزین چه افرادی هستند؟ 
نکته دیگر اینکه مگر در سنوات گذشته بعضا با کمبود سوخت رو به رو نبودیم؟ آیا سوخت گران شد؟ 
ضمن آنکه ما حتی در قانون بودجه سال جاری نیز پیش بینی واردات را داشته ایم لذا اگر قرار باشد در 
شرایط خاص واردات سوخت داشته باشیم اعتبارات لازم را در بودجه برای آن پیش بینی کرده ایم و این 
مسئله قابل پنهان نیست، بنابراین در مواقع ضروری که نیاز به خرید سوخت از بیرون باشد اعتبار لازم 

برای آن در نظر گرفته شده است.

روزی از همین تریبون مرغ ۲۵ هزار تومانی را نشان ناتوانی دولت وقت می دانستیم
چگونه در برابر مرغ ۱۰۰ هزار تومانی سکوت کردیم؟

نماینده مردم چابهار، نیک شهر، کنارک و قصرقند در مجلس گفت: روزی از همین 
تریبون مرغ ۲۵ هزار تومانی را نشان ناتوانی مدیران  دولت وقت می دانستیم حالا 

چگونه در برابر مرغ ۱۰۰ هزار تومانی سکوت کردیم؟
معین الدین سعیدی در جلسه علنی دیروز و طی نطق میان دستور گفت: بارها و بارها از این تریبون 
دردهای بی پایان مردم استان سیستان و بلوچستان گفتم اما امروز می خواهم از جذابترین و بکر ترین 
سواحل آن بگویم از مناظر طبیعی سواحل مکران،  کوه های مینیاتوری چابهار،  تالاب لیپار با رنگ های 
سحرآمیزش و بندر گواتر،ساحل درک،صخره های جلبک پوش،دشت کهیر،تالاب لیپار،نیک شهر و قصر 
قند و از بزرگی مردمی که رنج بسیار تحمل می کنند اما خم به ابرو نمی آورند و از محضر زنان و مردان 
دشــتیاری بزرگ و کهیر می توان درس انسانیت و نوع دوستی آموخت و این مردم شایسته خدمات 
بیشتر هستند.نماینده مردم چابهار، نیک شهر، کنارک و قصرقند در مجلس ادامه داد: از تلاش های 
بخش های مختلف نظام برایی آبرسانی و توسعه بازارچه های مرزی تشکر می کنم اما هنوز در چابهار 
به عنوان نقطه قانونی مکران در کنار اقیانوس مردم هفته ای یک روز آب دارند و مردم روستاها از آب 
ســقایی هم محروم هستند و ۵۸ روستای بخش مرکزی چابهار شاخص صفر درصدی دسترسی به 
آب شرب را تجربه می کنند.وی  خطاب به وزیر نیرو گفت: تکمییل پروژه های آبرسانی و سد های 
منطقه نظیر ۱۸ روستایی سدخیرآباد نیک شهر و اصلاح تعرفه های آب و برق در نیک شهر و قصرقند 
ضرورت دارد.وی در بخش دیگری از صحبت های خود با انتقاد از وضعیت بهداشت و درمان منطقه 
 گفت: فاجعه تلخ هفته گذشته در قتلگاه بیمارستان چابهار و نوزادان سیستان و بلوچستانی از وزیر بهداشت

 می خواهم ضمن برخورد با متخلفان اقدام عاجل برای تکمیل بیمارستان انجام دهند.سعیدی تصریح 
کرد: در دولت قبل که همه چیز را به کدخدا گره زده بود شــاهد کاهش ارزش پول ملی بودیم اما در 
این دولت هم تورم کالاهای اساسی سفره مردم را کوچک کرده و روزی از همین تریبون مرغ ۲۵ هزار 
تومانی را نشان ناتوانی مدیران  دولت وقت می دانستیم حالا چگونه در برابر مرغ ۱۰۰ هزار تومانی سکوت 
کردیم؟یک سوم سرانه مصرف گوشت سفید در کشور کاهش یافته و مسئولان دولتی از شگفت زدگی 
مقامات خارجی از سرعت قطار اقتصاد دم می زنند اما کاش از  مردم چابهار، نیک شهر، کنارک و قصرقند 
و روستاها سوال می کردند. وی در بخش پایانی صحبت های خود گفت: در ۸ مهر ۱۴۰۱ فاجعه ای 
خونین در زاهدان رخ داد که سیمای استان را برای همیشه دگرگون کرد و ده ها مسلمان که برای نماز در 
مصلای زاهدان جمع شده بودند بی گناه شهید شدند و رهبری نظام با اعزام هیئتی ضمن محکومیت این 
جنایت دستوراتی صادر کردند و فکر نکنید با گذشت زمان غم مردم کاهش پیدا می کند بلکه محاکمه 

شفاف عاملین و عامرین این جنایت مطالبه مردم است.

اخبار کوتاه 

نــوروزی در واکنش بــه مصرف بدهی 
عراق به عنوان ارز حجاج می گوید: دادن 
طلب وصول شده ارزی ایران از عراق به 
حجاج، ایجاد تورم می کند، چون آن ها این 
ارز را در داخل، تبدیل به پول نقد و در بازار 
هزینه می کننــد. از طرفی، چون اجناس 
در عربســتان گران تر اســت، حجاج، 
خریدهای خود از جمله هدایایشان را از 

ایران خریده اند.
پس از مدت ها کش و قوس و برگزاری جلسات در بالاترین سطوح، بالاخره 
طلب ایران از عراق وصول شود و حال خبر می رسد که دولت بنا دارد بخشی 
از این منابع مالی را تحت عنوان ارز مسافرتی در اختیار حجاج بگذارد. اکنون 
این پرسش به ذهن متبادر می شود »کشوری که در جنگ سخت اقتصادی 
قرار دارد و معیشــت مردمش سال هاســت به خطر افتاده، می باید چنین 

رویکردی را با منبع ارزی وصول شده خود داشته باشد؟«
به گزارش اقتصادآنلاین، حسن نوروزی نایب رییس کمیسیون قضایی و 
حقوقی مجلس می گوید: اگر چنین اتفاقی بیفتد، حرکتی ضدانقلابی و خلاف 
کرده اند. این پول برای کل مردم اســت و باید در جهت اهداف پایدار ملت 

ایران هزینه شود. دادن این منبع ارزی به حجاج، 
ایجاد تورم می کند، چون آن ها این ارز را در داخل، 
تبدیل به پول نقــد و در بازار هزینه می کنند. از 
طرفی چون اجناس در عربستان گران تر است، 
حجاج خریدهای خود از جمله هدایایشــان را از 
ایران خریده اند. از این رو بهتر اســت این بدهی 
دریافتــی را در راه های پایــداری همچون آب 
تهران هزینه کنیم که مردم تهران آب نیترات دار 
نخورند. نوروزی در پاسخ به اینکه اگر دولت مُصر 
به تخصیص این ارز به حجاج باشــد، مجلس چه واکنشی نشان می دهد؟ 
گفــت: فعلًا ما در این باره خبر دقیقی نداریم، اما اگر موضوع برایمان محرز 
شود، تصمیم خواهیم گرفت. بنده در کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس 

هستم و این کمیسیون هم نسبت به این موضوع، بی تفاوت نخواهد بود.
ِ عَلیَ النَّاسِ  عضو فراکسیون روحانیت مجلس می گوید: در قرآن آمده »وَ لِلهَّ
حِجُّ البَْیْتِ مَنِ اسْــتَطَاعَ إلِیَْهِ سَبیِلًا« حج بر کسی واجب است که مستطیع 
باشــد؛ یعنی مستطیع مالی، جسمی و عقلی. پس اینکه بیاییم طلب ارزی 
مملکت که حق ملت است را برای حجاج یعنی افرادی که باید مستطیع مالی 

باشند، خرج کنیم، حتماً کار اشتباهی است.

نماینده مردم آمل در مجلس با اشاره به اینکه دست های پشت پرده کشاورزان را به زمین زده  
اســت دلیل انباشت برنج ایرانی در انبار را واردات دانست و گفت: دلیل اصلی واردات برنج های 
خارجی نیز سود و نفعی است که برخی تجار و شرکت ها از جمله مافیای واردات برنج به جیب 

می زنند.
رضا حاجی پور ضمن اشاره به دلایل عدم خرید تضمینی و انباشته شدن برنج ایرانی در انبارها بیان کرد: در حال حاضر 
۱۷ استان کشورمان قابلیت کشت برنج دارد. مسئولان مربوطه باید پاسخ بدهند با توجه به حجم تولید برنج چه دلیلی 
برای واردات برنج بی کیفیت وجود دارد؛ با کدام مجوزی وارد کشور و توزیع شده است.به گزارش اقتصاد ۱۰۰، نماینده 
مردم آمل در مجلس با تأکید برضرورت حمایت از تولید داخلی گفت: انصاف داشته باشید و کمی به حمایت از تولید داخلی 
گام برداریم و تولید داخلی خود را این گونه از بین نبریم. کشاورزان با افزایش چندبرابری نهادها، کود، امکانات اولیه، هزینه 
کارگر و نشاءکار و ... برنج اصیل ایرانی تولید می کنند اما اینگونه محصولشان از بین می رود.وی با اشاره به دلیل انباشته 
شدن برنج ایرانی بیان کرد: مافیا با سود بالایی برنج وارداتی را توزیع می کنند. از سویی برنج ایرانی را با کمترین قیمت 

خریداری می کنند و به دلیل توزیع برنج وارداتی انباشت برنج ایرانی روز به روز در حال افزایش است.

نایب رئیس دوم کمیسیون ویژه جهش 
و رونق تولید اظهار داشت: اگر ما واردات 
هم اجبار کنیم، ممکن است آنقدر مواردی 
که عرض کردم را دســت کاری کنند تا 
هزینه بالا بــرود و همین وضعیت امروز 
باشد. یعنی با این شــرایط واردات هم 
تفاوتی ایجاد نمی کنــد و باز هم هوای 
همین تولید کم کیفیت داخلی را خواهند 

داشت و کار به نتیجه نمی رسد.
غلامرضا نوری قزلجه، نایب رئیس دوم کمیسیون ویژه جهش و رونق تولید 
در گفتگو با اقتصادآنلایــن در مورد واردات خودرو مطرح کرد: چون اراده ای در 
حاکمیت به طور کلی برای واردات خودرو نیست، این کار محقق نشده است. با 

طرح دو فوریتی یک مقدار شاید به این موضوع نزدیک تر بشویم.
در ادامه وی توضیح داد: آن چیزی که جامعه در واردات خودرو دنبال می کنند 
این است که ماشین های خوب به بازار وارد شود و مقداری قیمت ها کاهش پیدا 
کند. اما در همین طرح جدید هم این موضوع تضمین نمی شود. یک عددی آن 
سوی معامله ها است که دولت با آن بازی می کند؛ مانند سود بازرگانی و حقوق 

گمرکی و تعرفه خودرو که در اختیار دولت است.

قزلجه تصریح کرد: اگر ما واردات هم اجبار کنیم، 
ممکن اســت آنقدر مواردی که عرض کردم  را 
دســت کاری کنند و هزینه را بالا برود و همین 
وضعیت امروز باشد. یعنی با این شرایط واردات هم 
تفاوتی ایجاد نمی کند و باز هم هوای همین تولید 
کم کیفیت داخلی را خواهند داشت و کار به نتیجه 
نمی رســد. مگر اینکه ما سقفی برای این شرایط 
بگذاریم و یک کاهشــی را برای حقوق کمرگی، 
تعرفه ها و سود بازرگانی در نظر بگیریم تا نتوانند 
افزایش دهند. در این صورت است که واردات می تواند بر کیفیت و قیمت ها تاثیر 
بگذارد. آن موقع می توان گفت که یک امیدی برای منطقی تر شدن بازار و قیمت 

خودرو ایجاد می شود.
این نماینده مجلس در خصوص این موضوع که چرا واردات خودرو را بخش 
خصوصی نمی تواند انجام دهد، گفت: چیزی که درون آن پول باشــد، طبیعتاً 
می خواهند در دست شرکت هایی باشد که دولت اختیارش را دارد. البته در طرح 
جدید مقداری سعی شده که شخص های حقیقی هم بتوانند واردات خودرو داشته 
باشند. البته اگر به نتیجه برسد و ایراد و اشکال نگیرند. در واقع این امکان را در این 

طرح دو فوریتی جدید ایجاد شده با آن اصلاحاتی که انجام شده است.

رییس اتاق بازرگانی مشترک ایران و ترکیه گفت: پیشنهاد بخش خصوصی شفاف و روشن این 
است که دولت موانع سر راه صادرکنندگان از جمله رفع تعهد ارزی را حل کند، اگر این اتفاق رخ 

دهد ما تعهد می دهیم که صادرات مان به ترکیه را در سال آینده دو برابر کنیم.
همایش تخصصی »قطب نمای تجارت ترکیه« یکشنبه، ۲۱ خرداد در اتاق بازرگانی ایران برگزار شد.در این همایش 
مهرداد سعادت، رییس اتاق بازرگانی مشترک ایران و ترکیه بیان کرد: از قدیم گفته اند که دولت نمی تواند تاجر خوبی 
باشد و این هم ثابت شده است، حالا که بخش خصوصی واقعی آماده کار است تجارت ایران و ترکیه را به این بخش 
بسپارید.سعادت افزود: ترکیه در سال۲۰۲۲، ۳۰۰ میلیارد دلار واردات انجام داده و در همین سال توانست رقم صادراتش 
را که ۳۲۵ میلیارد دلار بود را جشن بگیرد. حجم تجارت ۵۳۵ میلیارد دلاری یک رقم شگفت انگیز و موفقیت است و باید 
به این کشور تبریک گفت و ما هم درباره این آمار بیشتر فکر کنیم.  وی ادامه داد: ایران می توانست از ۳۰۰ میلیارد دلار 
واردات ترکیه، سهم ۱۵ میلیاردی داشته باشد، ولی متاسفانه نتوانستیم از این سهم به نحو احسنت استفاده کنیم. صادرات 
ما به این کشور رو به رشد است، اما راضی کننده نیست. این فعال اقتصادی با تاکید بر این که راهی جز اعتماد به بخش 
خصوصی نیست، گفت: ۸۵ درصد اقتصاد ترکیه دست بخش خصوصی است و همیشه این بخش محور اقتصاد را 
پیش می برد و دولت نظارت می کند، برای یکبار هم که شده مسئولیت تجارت میان ایران و ترکیه را با همه بحث ها 
و مشکلاتش به بخش خصوصی بسپارید و به ما اعتماد کنید.سعادت تصریح کرد: پیشنهاد بخش خصوصی شفاف و 
روشن این است که دولت موانع سر راه صادرکنندگان از جمله رفع تعهد ارزی را حل کند، اگر این اتفاق رخ دهد ما تعهد 
می دهیم که صادرات مان به ترکیه را در سال آینده دو برابر کنیم. به مشکلات ارزی کشور آگاه هستیم، اما این نکته 

درنظرگرفته نمی شود ابزار و یا بانکی وجود ندارد که ما مستقیم ارز را برگردانیم و با روش های مختلفی ارز منتقل می شود.  
به گزارش اقتصاد آنلاین، در ادامه این همایش فرزاد پیلتن، مدیرکل دفتر غرب آسیای سازمان توسعه تجارت گفت: 
دولت سیزدهم رویکرد جدیدی به کشورهای منطقه به ویژه همسایگان داشته و همه مقامات ارشد ما بر توسعه همکاری 
اقتصادی و تجاری با کشورهای همسایه تاکید دارند.پیلتن گفت: ترکیه صاحب یک اقتصاد پیشرفته است و کالاهای 
خیلی خوبی تولید می کند، ما می توانیم بخشی از نیازهای کشور را از این طریق تامین کنیم. جمهوری اسلامی نیز با 
توجه به توانمندی هایی که در صادرات برخی کالا مواد اولیه و خدمات دارد می تواند شریک بسیار مناسبی برای ترکیه 
باشد. برای این امور باید هدف گذاری کنیم، زمینه ها، شرایط، توانمندی ها و نیازها در دو طرف وجود دارد و همچنین 
زیرساخت ها تقریبا فراهم است.وی افزود: در زمینه ترانزیت می توانیم با کشور ترکیه همکاری خوبی داشته باشیم، ترکیه 
می تواند محل مناسبی برای گذر کالاهای صادراتی ایران به سایر کشورها باشد. ایران هم می تواند محل عبور کالاهای 
ترکیه به کشورهای حوزه خلیج فارس و شرق آسیا باشد. مدیرکل دفتر غرب آسیای سازمان توسعه تجارت ادامه داد: 
شرکت های ایرانی طی سال های گذشته در خدمات فنی مهندسی توانمندی های خوبی کسب کرده اند و ما می توانیم 
در پروژه های ترکیه حضور داشته باشیم.پیلتن تصریح کرد: در زمینه صادرات مجدد با کشور ترکیه می توانیم همکاری 
خیلی بهتری نسبت به گذشته داشته باشیم و در زمینه تولید مشترک هم خوشبختانه در دو کشور ظرفیت وجود دارد و 
مناطق آزاد و شهرک های صنعتی خوبی برای تولید فراهم است. مدیرکل دفتر غرب آسیای سازمان توسعه تجارت در 
پایان گفت: محدودیت ها و مشکلاتی هم بین تجارت دو کشور وجود دارد. از جمله ممنوعیت هایی در جمهوری اسلامی 

تحت تاثیر فشار تحریمی در کشور حاکم شده که امیدواریم در آینده به تدریج رفع کنیم.

  بدهی عراق را خرج آب تهران کنید 
تا مردم »آب نیترات دار« نخورند 

 گرانفروشی برنج ایرانی
 برای توجیه واردات! 

نماینده مجلس: 

قیمت واقعی برنج ایرانی اعلام نمی شود

 در واردات خودرو پول است و آن را به
 شرکت های دولتی می دهند نه بخش خصوصی! 

تجارت ایران و ترکیه را به بخش خصوصی واقعی بسپارید 

 نایب رئیس دوم کمیسیون ویژه جهش و رونق تولید:

مافیای آماده و مدیریت وا داده؛ دو دکان بر سر بازار »نهاده«
در حالیکه بازار نهاده های دامی آشفته است و واحدهای تولیدی هم با کمبود نقدینگی مواجه 
هستند، فعالان حوزه ضعف مدیریتی، مافیا و هزینه نکردن برای زیرساختهای کشاورزی را 

مهمترین دلایل وضعیت امروز می دانند.
تامین نهاده های دامی یکی از اصلی ترین معضلات حال حاضر صنعت دامداری و مرغداری کشور است که 
به صورت خاص در بخش دامداری بسیاری را با چالش های مختلف روبرو کرده است. به طوری که از یکسو بر 
تامین نهاده از سامانه بازارگاه تاکید می شود و از سوی دیگر به گفته فعالان این بخش خرید نهاده از این سامانه 
بسیار زمانبر است؛ به این معنا که بعد از یک تا دو ماه که پول دامدار و مرغدار در این سامانه بابت خرید نهاده واریز 
شده هنوز موفق به دریافت نشده اند و این خود بار دیگری بر دوش آنها تحمیل کرده است. چرا که دام و طیور 
موجوداتی زنده هستند که برای زنده ماندن نیاز به خوراک به موقع دارند بنابرای نمی توان به آنها گفت چندماهی 

صبر کنید تا خوراک از راه برسد!
پول به بازارگاه واریز می شود اما نهاده ای به دست مرغدار نمی رسد

ناصر نبی پور رئیس اتحادیه مرغ تخم گذار استان تهران در خصوص ناکارآمدی و مشکلات تامین نهاده از 
بازارگاه به بازار می گوید: متاسفانه بازار نهاده ها آشفته است و در حالی که دو ماه است سویا از بازارگاه خریده کرده 
ایم اما هنوز به دست ما نرسیده و به این ترتیب مجبور هستیم سویای ۱۶ هزار و ۳۰۰ تومانی را از بازار آزاد با نرخ 
۲۵ هزار تومان خریداری کنیم.نبی پور افزود: مساله مهم در این میان این است که وقتی من مرغدار برای خرید 
نهاده از بازارگاه اقدام می کنم و هزینه آن را پرداخت می کنم اما با تاخیر چندماهه به دست ما می رسد به ناچار باید 
به بازار آزاد متوسل شوم. در نتیجه اصلا نقدینگی برای ما تولید کننده ها باقی نمی ماند که بتوانیم با قیمت بیشتر از 
بازار آزاد تهیه کنیم.وی خاطر نشان کرد: وقتی بخش دولتی به ما فشار می آورد محصول تولیدی را به نرخ مصوب 
بفروشیم باید در بحث تامین نهاده با قیمت مناسب و مصوب هم اقدام کنند.نبی پور در خصوص دلایل آشفتگی 
بازار نهاده ها نیز اظهار داشت: الان ارز تخصیص نمی دهند که نهاده های تهیه شده ترخیص شود و این باعث 

می شود بازار نهاده ها اینگونه نابسامان باشد.
بی توجهی به زیرساخت های بخش کشاورزی طی دو دهه اخیر

با این وجود در بحث نابسامانی بازار نهاده ها به خصوص نهاده های دامی مسائل دیگری نیز دخیل هستند و 
برخی معتقدند خانه از پای بست ویران است. در غیر اینصورت نباید در حالی که بیش از یکسال از آزاد سازی 
قیمت ها می گذرد هنوز بازار این محصولات وارداتی اینگونه به هم ریخته باشد و ناهماهنگی ها تا به این حد 
زیاد باشد.علیرضا الوندی رئیس سازمان مردم نهاد هکا و فعال بخش معتقد است نابسامان بودن بازار نهاده ها چند 

دلیل دارد که مهمترین آن به بحث زیرساخت هایی برمی گردد که برای این امر آماده نشده است.الوندی در گفتگو 
ب بازار می گوید: اولین دلیلی که موجب وضعیت امروز بازار نهاده شده است این است که برای زیر ساخت کشور 
در بخش کشاورزی هزینه نکرده ایم. در واقع بیش از ۲۰ سال است هزینه ای در این حوزه نشده است؛ یعنی 
 بعد از اینکه سدها در کشور ساخته شد پشت سدها باید جریان ها و نهرهایی که دشت ها را سیراب کنند تشکیل 

می شد اما نشد و فقط سد ساختند!
آب های شیرینی که وارد خلیج فارس می شود

وی افزود: از سوی دیگر بایستی احیای اراضی در دستور کار قرار می گرفت که بتوان در این اراضی این نهاده 
های دامی را در داخل کشور تولید کنیم اما از این کار هم سر باز زده شده است. به عنوان مثال در رودخانه 
»زهره« در استان خوزستان سالی سه میلیارد متر مکعب آب شیرین وارد خلیج فارس می شود. این در حالی 
است که اگر هزینه تولید آب شیرین که طبق محاسبات فعلی شرکت های بین الملل انجام می دهند را در 
نظر بگیریم )هزینه شیرین کردن هر متر مکعب آب را ۳ یورو در نظر می گیرند( لذا سالانه ۳ میلیارد ۳ یورو 
آب شیرین را از دست می  دهیم!. در حالی که می توانیم این آب شیرین را در اراضی دشت های »امیدیه« 
که اطراف این رودخانه است هدایت کرد و در آنجا نسبت به تولید نهاده های دامی اقدام کنیم و شاید کشور را 
خودکفا کنیم.الوندی افزود: به آنچه در بالا عنوان شد یک برنامه زیرساختی گفته می شود که ما چنین برنامه 
های زیرســاختی نداریم؛ یعنی اجازه می دهیم در سال چیزی حدود نه میلیارد یورو آب شیرین خارج شود 
بدون اینکه از آن استفاده کنیم و در عوض اقدام به وارد کردن نهاده می کنیم! با این تفاسیر نداشتن برنامه 
زیرساختی طولانی مدت برای اینکه کشور را خودکفا سازیم اولین دلیلی است که باعث به سامان نبودن بازار 

نهاده های دامی شده است.
دولت بهای واقعی نهاده ها را بدهد تا در داخل تولید شود

وی خاطر نشان کرد: دومین دلیل این است که به راحتی روی نهاده ها قیمت گذاشته می شود در داخل کشور و 
به عبارتی این محصولات را تعزیراتی می کنیم. به عنوان مثال گفته شده گندم به نرخ ۱۵ هزار تومان از کشاورزان 
 خریداری می شود در حالی که الان قاچاقچیان تا نرخ ۳۰ هزار تومان هم به گندمکاران پیشنهاد می دهند و
 می پردازند؛ یعنی دو برابر آنچه روی گندم قیمت گذاشته شده است الان با هدف خروج از کشور مشتری وجود 
دارد.وی افزود: با این تفاسیر بخش دولتی قیمت درست و مناسبی روی گندم نمی گذارد و در عوض اقدام به 
واردات گندم ۴ دلاری می کند! یعنی بخش دولتی حاضر است با قیمت های گزاف گندم وارد کند اما از کشاورز 

با نرخ ۳۰ هزار تومان خریداری نکند که کشاورز راغب شود کشت را انجام بدهد.

به جای تولید محصولات ضایعاتی نهاده کشت کنید
الوندی خاطر نشان کرد: از سوی دیگر در حوزه سامان نیافتن بازار نهاده ها عامل دیگری که نقش دارد این است 
که آنقدر برنامه  ریزی برای کشت نداریم که بر اساس مدارک و شواهد ۳۰ درصد از کل کشت کشور از بین می 
رود و تبدیل به ضایعات می شود.رئیس مردم نهاد هکا ادامه داد: به نظر بنده بایستی روی این ۳۰ درصد اتلاف کار 
کرد و به جای اینکه کشاورز چیزی کشت کند که در فصل برداشت روی دست او بماند، روی نهاده های دامی 
کار کند.الوندی تاکید کرد: این چند عامل اصلی که در خصوص دلایل آشفتگی بازار نهاده ها مطرح شد مدیریتی 
است و الان در این زمینه به شدت دچار ضعف مدیریتی است و مشکل را نمی توانند در این وضعیت فعلی حل 
کند. به همین دلیل دست برای همه گروه ها باز است و به راحتی و به هر شکلی برای واردات اقدام می کنند و 
بازار را به اصطلاح تنظیم می کنند.قاسم پیشه ور رئیس اتاق اصناف کشاورزی کشور از دیگر افرادی است که 
معتقد است پشت بسامان نبودن بازار نهاده ها به خصوص نهاده های دامی مافیا قرار دارد که ترجیح می دهد بازار 

همینگونه باشد تا منافع خود را از این مسیر تامین کنند.
عدم تخصیص ارز و نهاده های معلق روی دریا

پیشه ور می گوید: در حوزه نهاده های دامی و وضعیت فعلی بازار آن مساله مهم این است که الان تعدادی 
کشتی روی دریا آماده ترخیص کالا است و فقط باید ارز تخصیص داده شود تا بار خود را تخلیه کنند اما ارز آن 
تخصیص داده نمی شود.وی ادامه داد: از آن طرف در بازارگاه شاهد هستیم که دامداران یک تا ۲ ماه پیش در 
خواست نهاده داده اند و پول آن را هم پرداخت کرده اند اما کالایی دریافت نکرده اند. آن هم در شرایطی که دامدار 
شیر خام تولیدی را هم تحویل کارخانجات شیر می دهند اما پول را دو ماه بعد تحویل می گیرند. در واقع در این 
میان دامدار عملا چهار ماه معطل است.پیشه ور تاکید کرد: اگر دولت می خواهد در بازار نهاده ها دخالت کند به 
درستی وارد شود و اقدام درستی انجام دهد و اگر قصد چنین کاری را ندارد باید بداند که دام اگر یک روز خوراک 
نداشته باشد فردا ۳۰ کیلو شیر جواب منفی می دهد.وی ادامه داد: از طرف دیگر اگر امروز دام خوراک نداشته باشد 
و نسل از بین برود حداقل ۱۰ سال طول می کشد تا شاید جبران شود. چون تجربه نشان داده اگر دامداری آسیب 
ببیند دوباره به این حوزه فعالیت بر نمی گردد و این عملا به معنای از بین رفتن صنعت دامداری است.رئیس اتاق 
اصناف کشاورزی کشور اذعان داشت: در جلساتی که به همراه نمایندگان دامداران اخیرا با کمیسیون کشاورزی 

مجلس داشتیم مقرر شد تسهیلاتی سریعتر پرداخت کنند تا دامدار آسیب نبیند.
وی گفت: سازمان بازرسی باید سریعتر ورود کند و تکلیف یکسری قضایا را در خصوص نهاده ها تعیین کند 
چون دام سرمایه ملی است و سالها برای نژادهای این کشور زحمت کشیده شده است و نباید بگذاریم از بین برود.


